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Rada Miasta Golubia-Dobrzynia 

Radni-Sesja 

Protokół 8/2024 

VIII sesja Rady Miasta Golubia-Dobrzynia w dniu 29 października 2024 r. 
 

Miejsce posiedzenia: sala posiedzeń nr 1 Urzędu Miasta 

Obrady rozpoczęto 29 października 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:49 tego 

samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Godlewska 

2. Franciszek Leszek Jagielski 

3. Wojciech Kurek 

4. Monika Kwidzyńska 

5. Łukasz Pietrzak 

6. Piotr Paweł Rybiński 

7. Krzysztof Skrzyniecki 

8. Marek Stawski 

9. Aleksander Janusz Wichrowski 

10. Katarzyna Wilangowska 

11. Szymon Wiśniewski 

12. Iwona Zwierzchowska 

 

Nieobecni:  
1. Izabela Borkowska 

2. Sebastian Chojnacki 

3. Konrad Zaporowicz 

  

  

1. Otwarcie sesji. 

O godzinie 13:00 Przewodnicząca Rady Miasta p. Monika Kwidzyńska otworzyła obrady VIII Sesji Rady 

Miasta Golubia-Dobrzynia kadencji 2024-2029 i przywitała obecnych radnych oraz gości. Po rozpoczęciu 

obrad, przeszła do kolejnego punktu, czyli stwierdzenia kworum.  

2. Stwierdzenie kworum. 
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Na podstawie listy obecności, stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu, Przewodnicząca Rady 

stwierdziła, że na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestnicy 12, co stanowi kworum, przy którym Rada 

Miasta może obradować i podejmować prawomocne decyzje.  

3. Wybór Sekretarza obrad. 

a) Wiceprzewodniczący Rady Miasta Krzysztof Skrzyniecki. 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad Przewodnicząca Rady Miasta Monika Kwidzyńska zaproponowała, 

aby funkcję sekretarza obrad VIII sesji Rady Miasta objął radny Krzysztof Skrzyniecki. 

Głosowano w sprawie: 

Wybór Sekretarza obrad Wiceprzewodniczący Rady Miasta Krzysztof Skrzyniecki. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Katarzyna Godlewska, Franciszek Leszek Jagielski, Wojciech Kurek, Monika Kwidzyńska, Łukasz 

Pietrzak, Piotr Paweł Rybiński, Krzysztof Skrzyniecki, Marek Stawski, Aleksander Janusz Wichrowski, 

Katarzyna Wilangowska, Szymon Wiśniewski, Iwona Zwierzchowska 
 

NIEOBECNI (3) Izabela Borkowska, Sebastian Chojnacki, Konrad Emil Zaporowicz 
 

4. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. 

W tym punkcie obrad Przewodnicząca Rady Miasta Monika Kwidzyńska zwróciła się do radnych oraz gości 

o wnioski zmian do porządku obrad.  

Zgłosił się radny p. Piotr Rybiński z wnioskiem o nieodczytywanie projektów uchwał.  

Głosowano w sprawie: 

Nieodczytywanie projektów uchwał. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Katarzyna Godlewska, Franciszek Leszek Jagielski, Wojciech Kurek, Monika Kwidzyńska, Łukasz 

Pietrzak, Piotr Paweł Rybiński, Krzysztof Skrzyniecki, Marek Stawski, Aleksander Janusz Wichrowski, 

Katarzyna Wilangowska, Szymon Wiśniewski, Iwona Zwierzchowska 

NIEOBECNI (3) Izabela Borkowska, Sebastian Chojnacki, Konrad Emil Zaporowicz 

5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Miasta z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Miasta pani Monika Kwidzyńska przeszła do kolejnego punktu obrad i udzieliła głosu 

przewodniczącym komisji, którzy w okresie międzysesyjnym zwołali posiedzenia komisji. Sprawozdania z 

posiedzeń komisji przedstawili:  
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• Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Spraw Komunalnych radny Szymon Wiśniewski – komisja 

w dniu 16 października 2024 r.; 

• Przewodniczący Komisji Oświaty radny Aleksander Wichrowski – komisja  w dniu 22 października 

2024 r.; 

• Przewodnicząca Komisji Budżetu radna Iwona Zwierzchowska – komisja  w dniu 30 września 2024 

r.  

• Przewodnicząca Rady Miasta Golubia-Dobrzynia radna Monika Kwidzyńska – posiedzenie wspólne 

komisji stałych Rady Miasta Golubia-Dobrzynia w dniu 22 października 2024 r.   

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym w tym z 

wykonania uchwał. 

Po przedstawieniu sprawozdań z posiedzeń komisji Rady Miasta, Przewodnicząca Monika Kwidzyńska 

przeszła do kolejnego punktu obrad, udzielając głosu Burmistrzyni Miasta Golubia-Dobrzynia pani 

Dominice Piotrowskiej. Burmistrz Miasta przedstawiła sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Informacja z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024 

Przewodnicząca Rady Miasta Golubia-Dobrzynia p. Monika Kwidzyńska w tym punkcie obrad oddała głos 

Kierownikowi Miejskiego Zespołu Obsługi Oświaty p. Annie Nowak-Jeka. Pani kierownik poinformowała, że 

szczegółowa informacja z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024 przedstawiana jest 

komisji oświaty.  

Pani Kierownik przedstawiła co zwiera informacja: informacje dane statystyczne, analizę demograficzną, 

organizację roku szkolnego roku 2023/2024: między innymi informacje o liczbie uczniów, o zajęciach 

dodatkowych, informacje o zatrudnionych nauczycielach oraz pracownikach obsługi i administracji, 

finansowanie zadań oświatowych, stan realizacji zadań oświatowych oraz wyniki z egzaminu ósmoklasisty. 

8. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych radnych 

W tym punkcie obrad Przewodnicząca Rady Miasta Golubia-Dobrzynia p. Monika Kwidzyńska oddała głos 

Sekretarz Miasta p. Agnieszce Matyjasik, która przedstawiła informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych. Przewodnicząca Rady Miasta poprosiła panią Sekretarz o odczytanie sprawozdania z 

wykonania uchwał.  

9. Podjęcie uchwał: 

Przewodnicząca udzieliła głosu pani Skarbnik celem przedstawienia zmian wprowadzonych w uchwałach. 

Skarbnik Miasta p. Barbara Suchocka: „Planowane dochody budżetu miasta Golubia-Dobrzynia to kwota 

83 349 427,31 zł, planowane wydatki 89 900 239,81 zł, planowany deficyt to 6 550 812,50 zł.  Źródłem 

pokrycia planowanego deficytu są przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym w 

wysokości 3 065 392,98 zł,  wolne środki, o których mowa w art. 217, u. 2 pkt 6 ustawy o finansach 

publicznych w wysokości 3 068 690,87 zł, oraz przychody jednostki samorządu terytorialnego z 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku budżetu w bieżącym, w wysokości 416 728,65 zł. W 

wieloletniej prognozie finansowej dostosowano wysokości planowanych dochodów i wydatków do 

aktualnego stanu budżetu miasta Golubia-Dobrzynia. Natomiast w załączniku do wieloletniej prognozy 

finansowej finansowej wprowadzono 2 zadania. Jest to jedno zadanie o charakterze bieżącym. Zadanie, 
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które będzie realizowane w latach 2024-2028 to jest zadanie pod nazwą „Eugeniusz w świecie naukowych 

żywiołów”. Zadanie będzie realizowane przez nasze szkoły podstawowe, całkowita wartość limitu 

wydatków wkładu własnego w tym zadaniu to 161 642,91 zł. Dofinansowanie jest wysokie, bo jest 90%, 

także 10% jest tylko z budżetu miasta. Wprowadzono również nowe zadanie o charakterze majątkowym. 

Jest to zadanie zaplanowane do realizacji w roku 2025. zadanie pod nazwą „Budowa boiska piłkarskiego na 

terenie OSiRu”. W związku z ustaleniami na komisjach zaplanowano kwotę 60 000,00 zł na wykonanie 

dokumentacji technicznej, aby móc przystąpić do realizacji zadania. Jeżeli chodzi o zmianę w uchwale 

budżetowej, to po stronie dochodów zostaje wprowadzona do budżetu kwota 6 000,00 zł, w związku z 

otrzymaniem darowizny w zakresie utrzymania zieleni miejskiej i ta kwota również zostaje zaplanowana po 

stronie wydatków. Zostaje również zaplanowana kwota po stronie dochodów w związku z promesą na 

udzielenie dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na 

zakup nagród w konkursie pod nazwą „Konkurs foto ekologiczny edycja 2024” i również ta kwota zostaje 

zaplanowana po stronie wydatków. Planujemy również zakup akumulatora do elektrobusu i tutaj została 

zaplanowana kwota 14 000,00 zł. Zostają również zwiększone środki na wykonanie operatów 

szacunkowych o kwotę 11 000,00 zł. Są to operaty, które musimy wykonać w związku z mieniem miasta 

Golubia-Dobrzynia, które jest planowane, bądź też do dzierżawy czy też wykupu, czy też to wieczystego 

użytkowania, mienie to stanowi oczywiście własność miasta. Zostaje również zaplanowana i zwiększona 

kwota 68 000,00 zł z przeznaczeniem na ubezpieczenie mienia, na poprzedniej sesji był temat dosyć 

dogłębnie i głęboko też poruszany w tym zakresie, także ta kwota musiała zostać zabezpieczona. No i tak 

jak już wspomniałam, realizacja programu Eugeniusz na rok 2024, zaplanowana kwota 2 873,46 zł. Jest to 

dotacja dla Starostwa Powiatowego w Toruniu, który jest liderem tego projektu. W zakresie ochrony 

zdrowia w dziale 851 wprowadzono zmiany przesunięcia między paragrafami celem dostosowania do 

występujących potrzeb.”  

    a) zmieniająca uchwałę Nr LXXXVI/438/2024 Rady Miasta Golubia-Dobrzynia z dnia 9 

stycznia 2024 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Golubia-Dobrzynia 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę Nr LXXXVI/438/2024 Rady Miasta Golubia-Dobrzynia z dnia 9 stycznia 2024 r.  w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Golubia-Dobrzynia 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Katarzyna Godlewska, Franciszek Leszek Jagielski, Wojciech Kurek, Monika Kwidzyńska, Łukasz 

Pietrzak, Piotr Paweł Rybiński, Krzysztof Skrzyniecki, Marek Stawski, Aleksander Janusz Wichrowski, 

Katarzyna Wilangowska, Szymon Wiśniewski, Iwona Zwierzchowska 
 

NIEOBECNI (3) Izabela Borkowska, Sebastian Chojnacki, Konrad Emil Zaporowicz 

  

 b) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Golubia-Dobrzynia Nr LXXXVI/439/2024 z dnia 9 

stycznia 2024 roku w sprawie budżetu na 2024 rok 
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Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Golubia-Dobrzynia Nr LXXXVI/439/2024 z dnia 9 stycznia 2024 roku  w 

sprawie budżetu na 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Katarzyna Godlewska, Franciszek Leszek Jagielski, Wojciech Kurek, Monika Kwidzyńska, Łukasz 

Pietrzak, Piotr Paweł Rybiński, Krzysztof Skrzyniecki, Marek Stawski, Aleksander Janusz Wichrowski, 

Katarzyna Wilangowska, Szymon Wiśniewski, Iwona Zwierzchowska 
 

NIEOBECNI (3) Izabela Borkowska, Sebastian Chojnacki, Konrad Emil Zaporowicz 

  

10. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o wnioskach złożonych w okresie 

międzysesyjnym. 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady Monika Kwidzyńska odczytała informację o złożonych wnioskach w 

okresie międzysesyjnym. 

11. Interpelacje i wolne wnioski. 

 Przewodnicząca Rady Miasta p. Monika Kwidzyńska oddała głos Sekretarz Miasta p. Agnieszce Matyjasik, 

która odczytała odpowiedzi na interpelacje, które wpłynęły w okresie międzysesyjnym. 

Po odczytaniu odpowiedzi wywiązała się dyskusja podczas której głos zabrał radny Marek Stawski odnosząc 

się do swojej interpelacji, że zadał pytanie odnośnie ruchów kadrowych od 1 lipca tego roku do 30 września 

tego roku, a otrzymał odpowiedź zawierającą kilka lat.  

Radna Katarzyna Godlewska: „W dniu dzisiejszym mam jedną interpelację, tylko tak naprawdę rozłożoną 

na 10 zapytań i chciałam ją złożyć razem z kolegami radnymi, p. Stawskim, p. Zaporowiczem i p. Pietrzakiem, 

która brzmi: Proszę o udzielenie informacji na temat wszystkich planowanych nowych zobowiązań Gminy 

Miasto Golub-Dobrzyń, które są obecnie brane pod uwagę przez panią burmistrz Dominikę Piotrowską. W 

szczególności proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania. Czy planowane jest zaciągnięcie 

przez Gminę Miasto Golub-Dobrzyń nowych zobowiązań finansowych, w jakiej wartości planuje się 

zaciągnięcie nowych zobowiązań finansowych, jakiego typu mają być to zobowiązania, czy ma być to 

kredyt, czy mają być to obligacje, czy ma być to pożyczka. Proszę o podanie prawdopodobnego terminu 

zaciągnięcia nowych długoterminowych zobowiązań finansowych, czy były, są lub będą prowadzone 

rozmowy na temat zaciągnięcia nowych zobowiązań długoterminowych? Jeśli tak, to kiedy i z jakimi 

instytucjami? Kolejne zapytanie, podczas sesji rady miasta w dniu pierwszego października 2024 roku 

przedstawiono wyniki audytu finansowego, z którego wynika, iż w najbliższych latach spłata 

dotychczasowych zobowiązań będzie znacznie utrudniona. Czy zatem zaciągnięcie nowych zobowiązań 

jeszcze bardziej nie obciąży finansów naszego miasta? Kolejne zapytanie odnośnie zobowiązań 

długoterminowych. Na jakie konkretne ceny mają być zaciągnięte te zobowiązania, na jakich zasadach, jaka 
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prowizja, jakie oprocentowanie, ubezpieczenie, okres spłaty zobowiązania mają być zaciągnięte przez 

Gminę Miasto Golub-Dobrzyń długoterminowe zobowiązania finansowe? Kolejne zapytanie czy planowane 

jest przedstawienie w końcu Radzie Miasta Golubia-Dobrzynia gotowych i pełnych informacji na ten temat. 

Kolejne zapytanie, proszę o przedstawienia prognozy zadłużenia Gminy Miasto Golub-Dobrzyń na koniec 

każdego roku budżetowego do roku 2029 z ujęciem wartości oraz ujęciem procentowym  wartości 

zobowiązań długoterminowych do planowanych dochodów.” 

Radny Łukasz Pietrzak: „Szanowni państwo, szanowna pani przewodnicząca, szanowni pani burmistrz, 

szanowni radni, na wstępie bardzo serdecznie dziękuję pani burmistrz za udzielenie mi odpowiedzi na 

interpelację z dnia drugiego października 2024 roku. Jednak mam takie pytanie bo powiem szczerze, w tym 

piśmie, trochę jest jedna rzecz dla mnie mocno niezrozumiała, a mianowicie w tym piśmie, który pani 

podpisała w drugim akapicie, jest napisane, że zacytuję, tu pozwoli pani dobrze: „Jednocześnie 

informujemy, że wskutek udostępnionych dokumentów staje się pan administratorem i odpowiada za 

naruszenie ochrony danych osobowych, podmiotów danych widniejących na dokumentach, które dane 

pozyskał pan zgodnie z przepisami RODO jasne, sprawa jest dla mnie w pełni zrozumiałe, więc ten zwrot 

jest w pełni zrozumiały, ponieważ tak naprawdę osoba prywatna, która uzyskuje dane w ramach prawa do 

dostępu do informacji publicznej lub na podstawie RODO staje się administratorem w momencie, kiedy 

przetwarza dalej te dane w sposób komercyjny, zawodowy lub publiczny. Temat jasny, jestem radnym, więc 

jasna sprawa, że państwo mnie pouczyli i w pełni to rozumiem. Natomiast ja mam tutaj teraz pytanie do 

pani burmistrz. Jak ja mam odpowiadać za ewentualne naruszanie ochrony danych osobowych, jak pani te 

pismo ze wszelkimi fakturami w takiej samej formie, jak ja je otrzymałem zamieściła na BIPie i są dostępne 

dla całego świata. Za to zresztą, wiecie państwo, ja rozumiem, jakby wersja dla mnie była inna niż ta 

udostępniona na BIPie, to jeszcze tutaj jestem w stanie to zrozumieć. Natomiast wersja, którą ja 

otrzymałem i wersja, która jest na BIPie jest tą samą wersją, a ona jest ogólnie dostępna dla wszystkich, 

więc no ja złożę stosowne tutaj interpelacje w tej sprawie, jak ja mam po prostu odczytywać ten punkt, 

żeby nie było jakiegoś problemu? Choć zresztą powiem państwu szczerze, że lektura ta jest bardzo ciekawa. 

I zachęcam mieszkańców, póki jeszcze w tej wersji te dokumenty są w BIPie, żeby zapoznać się z nimi, to 

zobaczą ile kosztują, jakie imprezy, że jednak za darmo, no to cokolwiek sensownego jest ciężko zrobić i jak 

niektórzy z kasy miasta w tej kadencji już mieli płacone. Bardzo ciekawa lektura. Zachęcam wszystkich na 

BIPie jest to póki co, jeszcze dostępne w takiej formie jak ja je otrzymałem, podkreślam jeszcze raz. Kolejna 

kwestia na ostatniej sesji rady miasta mieliśmy pana od audytu, później pan burmistrz pokazywał 

prezentację, która była przez państwa udostępniana. Oczywiście tak jak mówiłem wcześniej, szkoda, że 

pana od audytu nie było na komisji budżetu dzień wcześniej, to radni by mieli możliwość zapoznania się z 

tymi dokumentami. Ale rozumiem, że to miało być na sesję, aby był pewien element zaskoczenia i aby 

odnieść lepszy efekt wizerunkowy w waszym mniemaniu. Jednak w związku z tymi informacjami, co 

państwo przekazaliście, narodziły się pytania i te pytania teraz zacytuję, natomiast oczywiście NAS 

stosowny dokument państwu złoży. Czyli tak? Ile kosztował ten audyt? W jaki sposób została wybrana ta 

firma do zrobienia tego audytu? jaki był cel i jakie były tezy tego audytu? Bo z tego co widzieliśmy i co 

państwo nam pokazali, to pan audytor wyciągnął historyczne dane i prognozowane dane finansowe między 

innymi co do nadwyżek operacyjnych, dochodów, wydatków, które by to mógł zrobić to samo skarbnik. Za 

darmo. Pomijając. jakby w ogóle tego nie było i nakładając zasłonę milczenia na zadłużenie miasta, które 

w ogóle w tym audycie nie było tutaj poruszane. Ale pamiętajmy, że na koniec 2014 roku zadłużenie miasta 

wynosiło 62,4%, co dawało nam niechlubne, siódme miejsce miasta powiatowego najbardziej zadłużonego 

w Polsce. Na koniec 2018 roku zadłużenie było 42,5%, a na maj, kiedy pani przejęła, władzę 37 6%. 

Skrytykowane zostały między innymi zapisy na kolejne lata w wieloletniej prognozie finansowej dla miasta 
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Golubia-Dobrzynia. Między innymi dochody, wydatki, to było nazwane jakieś fikcje budżetowe i tak dalej. 

Z tego co pamiętam. Zapominając lub celowo pomijając, tego nie wiem fakt, że między innymi wieloletnia 

prognoza finansowa jest na bieżąco uaktualniana praktycznie na każdej sesji pod kątem dochodów i 

wydatków, aby była jak najbardziej realna na najbliższy rok, a na kolejne lata zapisy to już naprawdę są w 

pewnej części pobożnymi życzeniami. Bo jak tu można przewidzieć, jak nawet na ostatniej komisji wspólnej 

państwo nie byliście w stanie i ja rozumiem, że nie byliście w stanie, podać dochodów miasta na kolejny 

rok, bo nie mieliście takich informacji, więc jak można krytykować zapisy WPF na kolejne lata, jak na kolejny 

rok państwo na wspólnym posiedzeniu komisji nie mogli tego podać, bo nie mieliście ich po prostu, więc ja 

was za to nie krytykuję. No ale bądźmy tutaj szczerzy w tym co przedstawiamy. To tak samo jakby ktoś w 

naszych budżetach domowych, proszę państwa, zapytał kogoś z nas, jak planujemy swoje dochody na 2025 

i 2026 rok, jakie wydatki to nikt raczej z nas by ze stuprocentową pewnością nie wskazał. Tak gdzie proszę 

zapoznać się z historycznymi danymi miasta co do budżetu jak kształtowało się wykonanie budżetów. Bo to 

też jest bardzo ciekawe, bo zawsze jest potem ocena budżetu pod kątem wykonania zarówno i pod kątem 

wykonania w zakresie dochodów i pod kątem wykonania w zakresie wydatków. Proszę państwa, no to te 

prognozy i potem wykonanie, to tam odchylenia było nie wiem, 5%/ 8%, więc sądzę, że przy takiej skali 

budżetu to te budżety były niezwykle trafnie i uchwalane i potem odpowiednio tutaj dostosowywane do 

sytuacji finansowej miasta. Ale to, co najbardziej mnie uderza w tej całej sytuacji, tej dyskusji, którą wtedy 

mieliśmy, bo z jednej strony było mówione, że jest źle i niedobrze, że dochody miasta są nierealne do 

osiągnięcia i trzeba myśleć, zaciskać pasa i tak dalej, a z drugiej strony nie zostało do tej pory przedstawione 

radnym projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej na kolejne lata realnej, realnej, realny projekt 

uchwały według pani burmistrz i pana audytora. Co spowodowałoby urealnienie tych wartości, o których 

sami je krytykowaliście mówiąc, że to jest jakaś fikcja budżetowa, jak to państwo nazwali te zapisy w WPF, 

a tylko dalej przedstawiamy radnym tę uchwałę. Ale mało tego, to co już na ostatniej sesji między innymi 

pan Wojtek Kurek, pan Krzysztof Skrzynecki krótko zasygnalizowali, więc mało tego, dokładamy jeszcze do 

tej nierealnej według państwa, nierealnej uchwały WPF środków, znaczy zwiększamy wydatki 

wieloterminowe, na przykład na Konopnicką, na starówkę, na boisko, gdzie oczywiście jestem za tym tak, 

ale to ja tutaj czegoś nie rozumiem. Proszę państwa, bo z jednej strony pani burmistrz mamy fikcję w WPF, 

a z drugiej strony, mimo tych fikcji, dokładamy wydatków. To ja naprawdę tutaj nie jestem w stanie tego 

pojąć. O co tu w ogóle chodzi? Kolejne pytania, kiedy radni i mieszkańcy będą mogli, proszę panią zapoznać 

się z propozycjami podatków od nieruchomości na kolejny rok budżetowy, to jest jedna rzecz. Druga rzecz, 

drugie pytanie, za 17 dni mija termin złożenia prowizorium budżetowego na kolejny rok. Czy już ma pani 

wiedzę z Ministerstwa Finansów co do wysokości subwencji ogólnej i dochodów miasta na kolejny rok? Jak 

to się będzie kształtowało, ponieważ no wszędzie z doniesień medialnych mieszkańcy no, radni także mogą 

się dowiedzieć, że samorządy generalnie mają dostać większe środki finansowe, więc czy już my mamy taką 

wiedzę? Jeżeli tak, to w jakich to są wysokościach? Kolejne pytanie kiedy przestaje obowiązywać umowa 

na wywóz nieczystości stałych z miasta? Czy został już ogłoszony przetarg? Kiedy jest termin otwarcia ofert, 

jakie czynności są podejmowane w chwili obecnej, aby już na etapie specyfikacji przetargowej uzyskać jak 

najmniejszą kwotę za wywóz śmieci z miasta? No bo każda podwyżka będzie kolejnym obciążeniem dla 

mieszkańców miasta. Czy planowane są? Jeżeli tak to kiedy? Czy w tym roku, czy w kolejnym roku, kwartale 

podwyżki za wodę i ścieki w mieście? Jeżeli tak to kiedy? W jakiej wysokości? I ostatnie pytanie z jednej 

strony pani pochwaliła się oszczędnościami na oprocentowaniu tam 40 000,00 zł chwali się to super, że 

tego typu zostało to załatwione. Można to było tak załatwić. Natomiast z drugiej strony martwi jakby. Ja nie 

wiem, czy dobrze w ogóle zrozumiałem, ale trzykrotny wzrost wartości jako miasto musi zapłacić za polisę 

ubezpieczeniową na rok, że tam 170 000,00 zł. No to też chciałbym, dlaczego akurat taka sytuacja? Czy tam 
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były jakieś próby innych przetargów nowych, czy negocjacji tej ceny? Chciałbym się dowiedzieć, oczywiście 

na piśmie wszystkie te interpelacje złożę.” 

 

Radny Piotr Rybiński: „Szanowni Państwo, trochę w innym tonie. Chciałbym nawiązać do informacji pani 

burmistrz i tak podkreślić, że pani zapomniała o jednej sprawie. Albowiem miało miejsce spotkanie dla 

przedsiębiorców. Tutaj w Golubiu-Dobrzyniu, na tej sali. Być może było to spowodowane tym, że natłok 

informacji, jakiś ataków ze strony niektórych radnych gdzieś tam z powodował, że ta informacja umknęła 

podczas poprzedniej sesji. Spotkanie miało miejsce 19 Września 2024 roku. Tutaj na sali numer jeden, na 

spotkanie dla przedsiębiorców przybyło ponad 20 osób związanych z jednoosobowymi działalnościami 

gospodarczymi oraz z większymi podmiotami. Na tym spotkaniu zaprezentowana została informacja, oferta 

Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej o tym, jak z jakiej formy wsparć mogą skorzystać osoby 

prowadzące działalność gospodarczą na terenie Golubia-Dobrzynia i okolic oraz została przedstawiona 

oferta komercyjnych i niekomercyjnych podmiotów, które udzielają unijnego wsparcia. zwrotnego, a także 

grantowego dla mikro, małych, średnich przedsiębiorców. Dlaczego o tym mówię? Mówię o tym dlatego, 

że obserwuję, biorę udział i obserwuję podobne spotkania w całym województwie i w ośrodkach o wiele 

większych. Na takie spotkanie przychodzi mniej przedsiębiorców. Także tutaj ja pochwalę władze miasta, 

bo naprawdę spotkanie okazało się sukcesem. Ja nie będę ujawniał szczegółowych danych, ale już wiem, 

że minęło kilka tygodni, a efekty już są. Także proszę mi wierzyć, takie spotkania przynoszą efekty, a ja do 

tej rady wszedłem z takim przekonaniem, z takim nastawieniem, że radny jest od tego, żeby radzić, w 

związku z czym deklaruje swoją współpracę w tym zakresie w tym na czym się znam. Także kolejne 

spotkania, kolejne wspólne formy wsparcia dla mikro, małych, średnich przedsiębiorstw jeżeli będą, będę 

wspierał tutaj władzę i mam nadzieję, że państwo też w tym pomożecie. Druga rzecz to jest taka, że za kilka 

godzin spotkamy się na nowej hali OSiRu. Sam jestem pod wrażeniem i korzystam ze zmodernizowanej 

infrastruktury, z bieżni, ale mamy coraz krótsze dni, a oświetlenia na płycie głównej, którego też można 

było skorzystać na bieżni nie ma. Także chciałbym się zapytać władze miasta co się stało z dobrze 

działającym i efektywnym oświetleniem. Tyle dziękuję.” 

 

Burmistrz Dominika Piotrowska: „Proszę państwo oczywiście proszę złożyć też interpelację na piśmie. Taki 

też jest obowiązek i odpowiemy na każde zapytanie. I tutaj jeszcze chciałbym się odnieść do pana Łukasza, 

do jego wypowiedzi. Z uwagi na to, że on mówi o pół prawdach. Bardzo często tutaj są manipulacje. Pan 

Łukasz Pietrzak otrzymał faktury z imprez wszystkich. Jednakże ja się pochyliłam i przeanalizowałam 2 lata. 

Jeszcze prędzej, zdecydowanie wydaliśmy kilkadziesiąt tysięcy zł mniej niż w poprzednich latach. Same już 

zakończenie lata to jest kilkadziesiąt tysięcy zł tańsze. Oczywiście wydatkowaliśmy imprezy na w czasie 

wakacji i na przykład koncert 6 osobowego zespołu było to 1500 zł. Staraliśmy się jak najtańszym kosztem 

pozyskiwać. Oczywiście również pokryliśmy opłaty, różne opłaty, z ZAIKSem, więc tak, zgadza się. 

Wydatkowaliśmy pieniądze na imprezę. Staraliśmy się, żeby w każdy weekend coś było. Było również kino 

letnie, które było płacone z budżetu miasta w poprzednich latach też było kino letnie, więc nie wiem skąd 

to zdziwienie pana Łukasza Pietrzaka. Oczywiście można fragmentarycznie postrzegać przestrzeń, jednakże 

pochyliłam się, przeanalizowałam wszystkie faktury z poprzednich lat i wyszło zdecydowanie dużo, dużo 

mniej, a uważam, że w każdy weekend były wydarzenia. Co do już kolejnych tutaj zarzutów pana Łukasza. 

Co do audytu, odnośnie tych fikcji, nadal nie otrzymałam od pana odpowiedzi. Te 2 miliony, minus 2 miliony 

w przyszłorocznym budżecie na wypłaty, trzeba było zwolnić około 20 osób. Nie wiem co to miały być za 
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osoby, spadło to już na mnie, minus 2 miliony na pensjach. Więc to tu też tutaj są tutaj zagadnienia, na 

którym chciałabym, żeby mieszkańcy się pochylili.” 

 

Radny Łukasz Pietrzak: „Pani burmistrz, ja zarówno w interpelacji złożonej, ani w dzisiejszej mojej 

wypowiedzi, też interpelacji nie podnosiłem kwestii ile zostało wydatkowane, czy nie zostało wydatkowane, 

czy mniej, czy więcej. Tak samo co do ilości imprez. Czy to było mniej? Czy więcej ja w tym w ogóle się nie 

powiedziałem tak. To dlatego nie wiem skąd te nawiązanie. Natomiast co do tych minus 2 milionów to ja 

już państwu po ostatniej sesji między innymi powiedziałem no. Mieliście państwo zatrudnionego pana 

skarbnika. Mogliście go się spytać, mogliście go prosić o wyjaśnienie, tak. Mieliście pana z audytu, tak, który 

tutaj wykazał fikcję, więc ja się też pytam, bo to jakby naturalne pytania są,. No jeżeli pan z audytu mówił, 

że to są fikcje jakieś, to kiedy my to fikcje przestaniemy jakby do nich nawet dokładać, no bo tak to wygląda 

i tyle i aż tyle. Naprawdę wszyscy zmierzamy chyba na halę na OSiR przygotowuje na piśmie i tutaj będę 

oczekiwał na odpowiedź.” 

 

Zastępca Burmistrza Piotr Kowalczyk: „Ja chciałbym się jeszcze na chwilę zatrzymać na takim punkcie 

poruszanym już tu wielokrotnie i w przestrzeni publicznej, ale też tutaj przez państwa część radnych 

odnośnie odczarowania tematu zadłużenia. Bo poziom zadłużenia nie jest problemem dla miasta. Nie 

wiem, czy wiecie, że problem zadłużenia i poziom jego zadłużenia to nie jest problem Golubia-Dobrzynia. 

Problemem Golubia-Dobrzynia wie pan, co jest? Wydatki bieżące. Więc nie mówmy już, nie poruszajmy 

tematu, że poziom zadłużenia jest problemem dla Golubia-Dobrzynia. Miasto na przykład Toruń jest 

zadłużony powyżej 60%. My mamy tutaj na poziomie trzydziestu paru, tak, ale mówię nie jest problemem 

poziom zadłużenia.” 

 

Radny Łukasz Pietrzak: „Natomiast wcześniej za problem zadłużenia był problemem miasta. Tym bardziej 

że wskaźnik, o którym pan mówi, on został dopiero wprowadzony tutaj pani skarbnik może mnie 

wyprowadzić, bo ma lepszą wiedzą niż ja, ale nie wiem kwestia 3/4 lat temu to o czym pan mówi wcześniej 

wskaźnikiem takim najważniejszym RIO, był wskaźnik zadłużenia do całości dochodów.” 

 

Skarbnik Miasta Barbara Suchocka: „Czuję się trochę wywołana tutaj do tablicy, pani radny, brak aktualnego 

WPF. Widzę, że pan śledzi na bieżąco zmianę przepisów i tak dalej. Więc na pewno pan wie, że dopiero 24 

października została opublikowana w Dzienniku Ustaw ustawa o dochodach JST. Wobec czego nie można 

było wcześniej przygotować urealnić wieloletniej prognozy finansowej. Na pewno na następną sesję już 

państwo będziecie mieli. Jeżeli chodzi o wysokość subwencji to podobna sytuacja, ponieważ sposób liczenia 

został zawarty w tej ustawie. Kolejny temat, polisa. No niestety mamy takie realia ani inne. Poprzednia 

polisa była zawarta na 2 lata, więc 2 lata temu realia też były inne. W tym momencie broker nasz, z którym 

mamy tutaj, który nas reprezentuje z zakładami ubezpieczeń, z ubezpieczycielami. Proszę mi wierzyć, miał 

problemy, żeby w ogóle wyłonić kogokolwiek, ponieważ po tym, co się stało na Dolnym Śląsku, 

zainteresowanie ubezpieczeniem samorządów jest no fatalne. W Małopolsce mają problemy, mają 

problemy z tym, żeby w ogóle ubezpieczyciela znaleźć i móc ubezpieczyć i zabezpieczyć swoje mienie tak 

samo mieszkańców, bo wiadomo, że kwestia wypłaty odszkodowania także to nie jest tak, że się nic nie 
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dzieje. Jeżeli chodzi o plan zobowiązań, tutaj już może do pani radnej, jak pani spojrzy wieloletnią prognozę 

finansową ta, która jest w tej chwili obowiązująca tam są zaplanowane zobowiązania finansowe 

długoterminowe, więc można łatwo przeczytać. To wszystko jest dostępne. Państwo radni dostajecie te 

materiały przed każdą sesją, więc zawsze można się zapytać, sprawdzić, a jeżeli nie, to ja naprawdę jestem 

do dyspozycji. Zapraszam i ja chętnie wytłumaczę.” 

12. Zamknięcie sesji. 

O godzinie 14:49 Przewodnicząca Rady Miasta Monika Kwidzyńska zamknęła obrady VIII sesji Rady Miasta 

Golubia-Dobrzynia IX kadencji 2024-2029. 
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